

I N T R O D U C T I O N

The 1979-1980 Annual Report gives a general picture of the language situation in the Department of External Affairs since approval of the 1978-79 Official Languages Plan. In that document, the Department proposed 38 activities geared to better implementation of the Government official languages policy. To ensure efficiency and rationalization of operations, an analysis was made of these activities and they were grouped into 15 projects. The interim report of March 31, 1979 indicated a classification of these projects under four headings. Since that time, certain projects have undergone changes, and others, completely new, have been added to the list in order to respond to developments.

This report lists the activities undertaken in the Department, provides relevant statistics and includes a series of charts corresponding to each project. The projects are set out in four separate chapters: (1) service to the public; (2) language of work; (3) participation; and (4) institutional support. Each chapter is accompanied by an evaluation of the current situation and indicates the direction in which the Department intends to proceed.

In some cases, a cross reference system demonstrates, on charts, the relationships between the various projects. A grid for each chart provides a measure of the degree to which the Department is realizing the objectives set out in the 1978-1979 Plan.

I N T R O D U C T I O N

Le rapport annuel 1979-1980 brosse un tableau de la situation linguistique au ministère des Affaires extérieures depuis l'approbation du Plan des langues officielles 1978-1979. Dans ce document, le Ministère proposait 38 activités permettant une meilleure application de la politique gouvernementale en matière de langues officielles. Pour assurer l'efficacité et la rationalisation des opérations, l'analyse de ces activités a permis de les regrouper en 15 projets. Le rapport intérimaire du 31 mars 1979 indiquait déjà une répartition de ces projets en quatre chapitres. Depuis lors, certains projets ont subi des modifications et d'autres, complètement nouveaux, se sont ajoutés à la liste pour répondre à l'évolution de la situation.

Le présent rapport fait état des activités entreprises au Ministère, fournit des statistiques pertinentes et comprend une série de tableaux correspondant à chaque projet. Les projets sont regroupés sous quatre chapitres: 1- service au public, 2- langue de travail, 3- participation, 4- soutien institutionnel. Chaque chapitre est accompagné d'une évaluation de la situation actuelle et indique l'orientation qu'entend suivre le Ministère.

Dans certains cas, un système de renvoi permet d'indiquer, sur les tableaux, les liens existant entre les divers projets. Une grille sur ces tableaux fournit une mesure de réalisation de l'objectif prévu dans le Plan 1978-1979.